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2015年 12月大学四级英语考试写作解析（题目一）
【真题再现】

For this part, you are allowed 30 minutes to write an essay commenting on the saying
“Never go out there to see what happens, go out there to make something happen”.
You can cite examples to illustrate the importance of being creative rather than mere
onlookers in life. You should write at least 120 words, no more than 180 words.
【思路解析】

本次的四级写作题目可能又让很多同学表示“出题老师，你真的不是在玩儿我？！”
相信很多同学期盼的是一篇图话题作文。但是只要记得老师们讲过的，四级写作

的基础是写好一篇议论文，相信大家就会立刻重燃信心。

本次的题目采取了“谚语题”的形式，仔细听过课的同学一定不陌生，因为这种题
型在 2011年 12月的四级考试中已经出现过，当时我们的做法就是把关于戒烟的
那条谚语概况成一个现象，再根据谚语的深层含义，将其在第二段中进行详细地

议论，并在结尾段中给出建议，做出总结。今年的文章，同学们大可以采取相同

的思路展开。

相信同学们对于读懂今年题目中所给的谚语应该没有任何压力，基本上全部覆盖

在简单的中学词汇中。其涵义经过意译是“做一个创造者，而不是一个旁观者”，
大家的翻译也许不尽相同，但是相信理解上应该都有共识。不善于对话题进行抽

象的同学们也不用太过担心，因为题目中紧接着就给了大家指引：You can site
examples to illustrate the importance of being creative rather than mere onlookers in
life. “Onlookers”这个单词虽然没有超纲，可是出现的频率并不高，但只要大家想
到这句话是在概括刚才的谚语，稍经分析，相信也会顺利得出这句话的意思，“你
可以举例论述，在生活中做个有创造力的人而不仅仅是做个观众的重要性”。这
下就万事具备，轻车熟路了。

【行文解析】

首先第一段开头，大家应该对于谚语所包含的现象进行描述，这里可以用到我们

之前讲过的现象描述句的模板。担心字数不够的同学，可以采取引用的方式再将

谚语摘抄一遍。接下来，直接点出话题，为第二段的议论做好准备。

第二段作为议论文的核心，我们讲过最常见的“原因分析段”的架构恰好适用于本
篇文章，充分分析谚语所提倡的价值取向能带来的好处，并结合题目要求，举例

进行支撑，再用逻辑词联系句子，建立逻辑框架，组成段落。

最后一段，提出建议，做出总结，一篇四级作文就大功告成了。

【参考范文】

The importance of being creative
Owing to the rapid social and economic development, the requirement of people who
can produce valuable results has substantially increased. Just like a powerful saying
goes, “Never go out there to see what happens, go out there to make something
happen”. This thought-provoking saying reveals to us the importance of being
creative rather than mere onlookers in life.
Generally speaking, being creative will bring following benefits. First and foremost, it
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will improve the quality of our life. A case in point is Bill Gates, a billionaire who is
well known in the world, created and spread “Windows”, a computer operating
system, and to some extent, changed our life. Furthermore, it is widely accepted that
producing creative results always comes with a large amount of wealth, which never
fails to fascinate almost everyone. Last but not the least, being creative gains the
respect of other people and makes you proud of your own work.
Therefore, it’s never too late to start being creative. Not only will it make the world a
better one, but make us better people as well. Taking above-mentioned factors into
consideration, I suggest that we should think more and perform immediately instead
of simply being an onlooker and leave things behind. Only in these ways can we be
more creative and make it become our habits.

2015年 12月大学四级英语考试写作解析（题目二）
Learning is a daily experience and lifetime mission.
You can cite examples to illustrate the importance of lifelong learning.
题目解析：

很多同学在看到这个题目的时候会在第一秒钟觉得很陌生，甚至对题目的理解会

有一定的难度。但是，无论哪种类型的题目，我们都可以分成三种基本类型，也

就是三个基本思路，该题目表达的情绪是好的，还是坏的，还是利弊共存的。题

目明确要我们写的是 the importance of lifelong learning. 那就是要求我们写学习
的重要性。

所以该文章的写作思路如下：

正面：

第一段：引用话语＋揭示了学习的重要性＋原因过渡句

第二段：原因分析

第三段：总结

而这种探讨学习重要性的题目在我们之前的四级考试中也出现过很多次，例如：

2013年 6月卷二 topic: the importance of reading literature
2013年 6月卷三 topic: importance of learning basic skills
所以总的来说，今年的题目只是形式上产生了不同，但在内容和本质上还是同学

们熟悉的内容

参考范文：

The importance of lifelong learning
The famous saying “Learning is a daily experience and lifetime mission” is

simple but quite thought-provoking. It aims at informing us the importance that every
one of us should have a lifelong habit of learning. There are sufficient reasons and
evidence to testify its correctness.
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One of the most common factor is that learning can not only broaden our
horizons, but can also build our personalities and characters. Steve Jobs’ famous
remark, “stay hungry， stay foolish” also aims to tell us the importance of lifelong
learning. Another contributing factor is that learning is the foundation of everything.
No matter what kind of work you are engaged in, keeping learning can help you
acquire the latest information and enrich your life and knowledge. Perhaps the
primary factor is that learning is a thing that would never be outdated and keeping
learning can absolutely make you a better person.

In short, keeping learning is the essential factor for our future success. It can not
only help you gain the different life experience, but also can help you become the
person you want to be.

范文解析：

第一段，先引出题目（The famous saying…)，再表明揭示终身学习重要性
（It aims at…),最后一句原因过度句（There are sufficient reasons and evidence to
testify the righteousness of my understanding of the saying.）

第二段，原因模版（One of the most common factor is that…. Another
contributing factor is that…. Perhaps the primary factor is that….)。再分别给出学习
的好处，套到原因模版里。这里提到三点：扩大眼界（broaden our horizons），万
事的基础（the foundation of everything），使你变得更好（make you a better person）

第三段，总结。将第二段提到的原因进行简单的总结。

2015年 12月大学四级英语考试写作解析（题目三）
Writing
Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write an essay commenting on
the saying “Listening is more important than talking.” You can cited examples to
illustrate the importance of listening. You should write at least 120 words but no more
than 180 words.

题目解析：

第一步：审题

在冲刺阶段的课程中，我们在课堂上讲到四级写作的四个步骤，第一步：审题，

审题——读懂题目要求，而这次四级写作题目（第三套），是根据一句谚语来写
一篇议论文，类似于 2011年 12月所考查的题目。
Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write a short essay entitled
Nothing Succeeds Without a Strong Will by commenting on the humorous saying,
"Quitting smoking is the easiest thing in the world. I've done it hundreds of times.”
题干中一共三句话，我们逐句来进行解析。

先看第一句话，意为“在这一部分，你有三十分钟来写一篇短文，对谚语’专心聆
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听比各抒己见更重要’进行评论。” 第一句话中“write an essay”确定文体考查的还
是短文写作（议论文）。“comment on”这个短语在之前的强化和冲刺阶段重点强
调过，意思是“对……进行评论”，“saying”在这里意为“谚语”，“Listening is more
important than talking” 意为“专心聆听比各抒己见更重要”。
接下来我们来看第二句话，“你可以引用一些例子来证明专心聆听的重要性”。其
中，“cite”意为“引用”，“illustrate”为“证明”之意。
最后一句话再次提到了作文的字数要求 120词到 180词。

第二步：谋篇

四级写作的第二步：谋篇——布局三段结构，根据上述对题干的解析，整篇文章
我们还是写三段，第一段引出题干中的谚语，稍作阐述；接下来，在题干中需要

对这句话进行评论，因为在第二段对这句话进行原因分析，具体来对“为什么专
心聆听比各抒己见更重要？”进行分析，最好列举两到三点原因。最后一段，我
们针对题干中的“importance”说明专心聆听的重要性。

第三步：框架

这篇文章可以套用在强化阶段课程讲到的正面话题的模版。

第四步：填充

在选择模版后，我们需要对模版中的部分内容进行填充和改写。注意在用模版时，

一定要灵活运用。

范文：

Listening is More Important than Talking
Nowadays, the number of college students who are accustomed to listening
substantially decreased. As a famous saying goes, “listening is more important than
talking”. Specifically, it is generally acknowledged that listening is of great
significance.
The importance of listening involves many complicated factors. For one thing,
listening is a good way to learn from others. When I was a college student, our
English teacher assigned some presentations on fascinating countries. During the
period of presentation, after I finished my presentation, I was concentrated on other
classmates’ presentation, which deeply impressed me most. Furthermore, talking is a
good choice to express opinions, but listening is a good chance to get more
information. Undoubtedly, listening is indeed beneficial to our daily life.
As far as I am concerned, listening plays a crucial role among our daily life. We
should enhance our awareness of listening to others’ opinion. If we spare no efforts to
do so, a promising and hopeful future is just awaiting us.


